
Bestyrelsens Beretning

Året 2023 er overstået i spejderregi. Sommeren har budt på særdeles omskifteligt vejr, hvor
juni var varm og knastør, og siden juli har det været vådt - meget vådt. Det kan konstateres,
at spejdergrunden på Møllevej har stået under vand i ugevis, og at det måske var en idé for
De Vilde Svaner at bygge en Ark og blive søspejdere!

Bestyrelsen har afholdt en række bestyrelsesmøder (5 stk) i løbet af året, og samarbejdet
har fungeret fortræffeligt.

Økonomien i De Vilde Svaner er tilfredsstillende. Vi har modtaget en donation på 5000 kr fra
Lions Club Karlebo. Vi har fået de tilskud, vi har søgt fra Fredensborg Kommune, herunder
et tilskud på 50.000kr til opførelse af den planlagte bålhytte (mere herom senere) og
sammen med overskuddet fra juletræssalget, giver det en positiv balance (mere herom i
regnskabet)

Søborg-Skau Regnskab varetager forsat regnskabsarbejdet - det vil sige bogføring af
udgifter og indtægter på diverse konti, rapportering og meget andet - et samarbejde som vi
og særligt kassereren er tilfredse med.

Vi er godt undervejs med vores bålhytteprojekt. Vi har søgt om og fået fredningsdispensation
og byggetilladelse, vi har modtaget et tilskud fra kommunen, og har planlagt yderligere
fundraising. Der arbejdes ihærdigt på at få tinglyst projektet og indhentet tilbud på opførsel af
bålhytte og ny bålplads. Det skal lyde en særlig tak til Martin Ullerup for indsatsen.

Vores shelter på Gurredam er blevet fjernet da det udgjorde en miljø-/sundhedsrisiko pga af
mulig imprægnering med tungmetaller og sprøjtegift i de gamle jernbanesveller.
Gurredam-fonden har tilbudt at hjælpe med at bygge et nyt shelter.

Der er blevet planlagt 2024 sommertur til Kandersteg i Sweitz for de store spejdere (junior+)
og til Gurredam for de små spejdere.

Juletræssalget er blevet afviklet planmæssigt og leverer igen i år en solid indtjening til
spejderarbejdet, nu med en lokal juletræsleverandør. Stor tak til Nivaagaards Malerisamling
og til forældre, spejdere, ledere for at hjælpe. Derudover skal der lyde en særlig stor tak til
Henrik Villemann Nielsen for at koordinere indsatsen og Morten Skovlyst for at være
altmuligmand.

Missionerne for De Vilde Svaner udgør kernen i vores udviklingsplan og har i løbet af året
været behandlet på bestyrelses- og ledermøder:

Mission: Flere ledere
Ansvarlige: Jørgen Knoop og Birger Dudek
Formål: At sørge for flere ledere i De Vilde Svaner.
Handlingsplan:

● Beskrivelse af gruppens roller.
● Beskrivelse af gruppens aktiviteter og traditioner.
● IT platform til kommunikation og dokumentdeling.
● Nedsæt en hyttepatrulje til aflastning af ledere.

Status:
● Rollebeskrivelser for forældrehjælp mangler at blive gjort helt færdigt.



● Vi har fået adgang til Teams og mangler bare at knytte adgangen op til vores
domæne devildesvaner.dk.

● Det har ikke været muligt at finde forældre eller andre til Hyttepatruljen,
selvom dens opgaver har været delt på Facebook.

Mission: Mere udendørs-spejd
Ansvarlige: Jørgen Knoop og Martin Asser Hansen
Formål: At udvikle brugen af hele Femkløveren til spejderaktiviteter frem for kun
umiddelbart i og omkring hytten.
Handlingsplan:

● Nedsæt bålhytteudvalg med det formål at få vores egen bålhytte.
● De forskellige grene, lederne og bestyrelsen laver hver et spejderløb på

Femkløveren med det formål at lave en oversigtsplakat med hvilke aktiviteter,
man kan lave hvor.

Status:
● Et bålhytteudvalg er nedsat og bålhytteprojektet har fremdrift som omtalt

tidligere.
● Det første Møllevejsløb er blevet afholdt, og det næste er planlagt efter

samme model.

Mission: De Bæredygtige Svaner
Ansvarlige: Hanne Bank Larsen og Nikolaj Visby Sandbæk
Formål: At arbejde med bæredygtighed i De Vilde Svaner.
Handlingsplan:

● Under udarbejdelse.
Status:

● Denne mission har været nedprioriteret pga ledertravlhed.

Mission: Mere væk-fra-hytten spejd
Formål: At lave flere spejderaktiviteter uden for Femkløveren.

● Det er blevet bedømt at vi efter Corona har masser af spejderaktiviteter uden
for Femkløveren, og derfor afslutter vi denne mission.

Til slut skal der gives en stor tak til alle, som har hjulpet De Vilde Svaner i løbet af året! Især
vil vi takke spejderlederne - vi beundrer jer i jeres lækre ledertøj!

Februar 2024, Bestyrelsen, De Vilde Svaner


